

ຍິນດີຕ້ອນຮັບສູ່ Elections ACT – ຄະນະກຳມະການເລືອກ ຕັ້ງປະຈຳເຂດປົກຄອງເມືອງຫຼວງອິດສະຕາລີ ຫຼື ເຂດ ACT

Elections ACT ແມ່ນຄະນະກຳມະການເລືອກຕັ້ງສຳລັບເຂດ ACT. ຄະນະກຳມະການດັ່ງກ່າວ ແມ່ນໜ່ວຍງານ
ອິດສະຫຼະທີ່ມີສິດອຳນາດຕາມກົດໝາຍ ເຊິ່ງມີໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບຕໍ່ວຽກງານດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້:

- ດຳເນີນການເລືອກຕັ້ງ ແລະ ການລົງປະຊາມະຕິສຳລັບ ສະພານິຕິບັນຍັດຂອງ ACT;
- ກຳນົດຂອບເຂດການເລືອກຕັ້ງ ສຳລັບເຂດ ACT; ແລະ
- ໃຫ້ຄຳແນະນຳກ່ຽວກັບການເລືອກຕັ້ງ ແລະ ການບໍລິການດ້ານຕ່າງໆແກ່ຜູ້ມາໃຊ້ບໍລິການຈາກຫຼາກຫຼາຍພາກສ່ວນ.

ການເລືອກຕັ້ງສຳລັບສະພານິຕິບັນຍັດຂອງ ACT

ຢູ່ໃນເຂດ ACT ສະພາຂອງພວກເຮົາຖືກເອີ້ນວ່າ: ສະພານິຕິບັນຍັດຂອງ ACT. ມີສະມາຊິກ 25 ທ່ານ ເປັນຜູ້ທີ່
ຮ່າງກົດໝາຍສຳລັບເຂດ ACT. ພັກການເມືອງທີ່ໄດ້ຮັບສຽງສະໜັບສະໜູນຫຼາຍທີ່ສຸດ ຈາກຜູ້ລົງຄະແນນສຽງ ແລະ ມີ
ຈຳນວນສະມາຊິກໄດ້ຮັບເລືອກຕັ້ງເຂົ້າສະພາຫຼາຍທີ່ສຸດ ຈະເປັນຜູ້ຈັດຕັ້ງລັດຖະບານ. ຜູ້ນຳຂອງສະພາຖືກເອີ້ນວ່າ: ຫົວໜ້າ
ລັດຖະມົນຕີ ແລະ ໄດ້ຮັບການເລືອກໂດຍສະມາຊິກສະພາ.

ມີຫ້າເຂດເລືອກຕັ້ງໃນ ACT – Ginninderra, Brindabella, Kurrangong, Murrumbidgee ແລະ Yerrabi.
ຜູ້ມີສິດລົງຄະແນນສຽງເລືອກຕັ້ງຢູ່ແຕ່ລະເຂດເລືອກຕັ້ງ ສາມາດເລືອກສະມາຊິກໄດ້ຫ້າທ່ານເພື່ອເຂົ້າຮ່ວມສະພານິຕິບັນຍັດ.

ການເລືອກຕັ້ງສະພານິຕິບັນຍັດຂອງ ACT ແມ່ນຖືກຈັດຂຶ້ນໃນທຸກໆສີ່ປີ ໃນມື້ວັນເສົາທີສາມຂອງເດືອນຕຸລາ. ການໄປລົງ
ຄະແນນສຽງໃນການເລືອກຕັ້ງດັ່ງກ່າວນີ້ແມ່ນເປັນພາກບັງຄັບ ສຳລັບຜູ້ຊາຍ ແລະ ແມ່ຍິງທຸກຄົນທີ່ອາໄສຢູ່ໃນເຂດ ACT,
ຕ້ອງເປັນຜູ້ທີ່ມີອາຍຸ 18 ປີຂຶ້ນໄປ ແລະ ເປັນພົນລະເມືອງອິດສະຕາລີ. ໂດຍການລົງຄະແນນສຽງເລືອກຕັ້ງ ທ່ານກຳລັງຊ່ວຍ
ເລືອກຄົນທີ່ດີທີ່ສຸດ ມາເປັນຕົວແທນໃຫ້ທ່ານຢູ່ໃນສະພານິຕິບັນຍັດຂອງ ACT. ການລົງຄະແນນສຽງແມ່ນເປັນຄວາມລັບ
ແລະ ມີແຕ່ທ່ານເທົ່ານັ້ນທີ່ຮູ້ວ່າທ່ານລົງຄະແນນເລືອກຜູ້ໃດ.

ການເລືອກຕັ້ງສະພານິຕິບັນຍັດຄັ້ງຕໍ່ໄປ ຈະຖືກຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 17 ຕຸລາ 2020.

ການລົງທະບຽນເລືອກຕັ້ງ

ຊື່ຂອງທ່ານຕ້ອງມີຢູ່ໃນບັນຊີລາຍຊື່ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ (ລາຍຊື່ຜູ້ມີສິດລົງຄະແນນສຽງເລືອກຕັ້ງ) ເພື່ອໃຫ້ທ່ານສາມາດລົງຄະ
ແນນສຽງເລືອກຕັ້ງໄດ້. ທ່ານສາມາດຮ້ອງຂໍໃຫ້ເອົາຊື່ຂອງທ່ານເຂົ້າໃນບັນຊີລາຍຊື່ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງໄດ້ ເມື່ອທ່ານມີອາຍຸຄົບ
16 ປີ ແຕ່ທ່ານບໍ່ສາມາດລົງຄະແນນສຽງເລືອກຕັ້ງໄດ້ຈົນກວ່າທ່ານຈະມີອາຍຸຄົບ 18 ປີ.

ຖ້າທ່ານມີສິດລົງຄະແນນສຽງເລືອກຕັ້ງ ແລະ ທ່ານຍັງບໍ່ທັນລົງທະບຽນເທື່ອ, ທ່ານສາມາດລົງທະບຽນທາງອອນລາຍໄດ້ ຢູ່ທີ່ເວັບໄຊຂອງຄະນະກຳມະການເລືອກຕັ້ງອິດສະຕາລີທີ່: www.aec.gov.au.

ອີກວິທີໜຶ່ງ, ທ່ານສາມາດຂໍເອົາແບບຟອມຄຳຮ້ອງຂໍລົງທະບຽນໄດ້ ຈາກຄະນະກຳມະການເລືອກຕັ້ງອິດສະຕາລີ, Elections ACT ຫຼື ຫ້ອງການໄປສະນີທຸກແຫ່ງຂອງ ACT. ປະກອບຂໍ້ມູນໃສ່ແບບຟອມ ແລະ ສົ່ງແບບຟອມດັ່ງກ່າວທາງໄປສະນີ ໂດຍສົ່ງຫາຄະນະກຳມະການເລືອກຕັ້ງອິດສະຕາລີ.

ນອກຈາກນັ້ນ, ທ່ານຕ້ອງແຈ້ງຄະນະກຳມະການເລືອກຕັ້ງ ຖ້າທ່ານປ່ຽນທີ່ຢູ່ ຫຼື ປ່ຽນຊື່ຂອງທ່ານ. ທ່ານສາມາດດຳເນີນການສົ່ງນີ້ໄດ້ ໂດຍການໃຊ້ແບບຟອມດຽວກັນ ຫຼື ທາງອອນລາຍໄດ້ທີ່: www.aec.gov.au

ການລົງຄະແນນສຽງໃນການເລືອກຕັ້ງສະພານິຕິບັນຍັດຂອງ ACT

ວິທີທີ່ງ່າຍທີ່ສຸດໃນການລົງຄະແນນສຽງແມ່ນ ການໄປທີ່ບ່ອນລົງຄະແນນສຽງເລືອກຕັ້ງທີ່ຢູ່ໃກ້ເຮືອນທ່ານ. ສ່ວນໃຫຍ່ມັກຈະແມ່ນໂຮງຮຽນຢູ່ໃນທ້ອງຖິ່ນ. ຢູ່ທີ່ນີ້ທ່ານຈະໄດ້ໝາຍຊື່ຂອງທ່ານ ຈາກບັນຊີລາຍຊື່ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ຈະສາມາດລົງຄະແນນສຽງເລືອກຕັ້ງໄດ້. ການລົງຄະແນນສຽງເລືອກຕັ້ງໃນອິດສະຕາລີແມ່ນເປັນຄວາມລັບ ສະນັ້ນຈະມີການສະໜອງໜ້າຈໍລົງຄະແນນສຽງໃຫ້ ຊຶ່ງເປັນບ່ອນທີ່ທ່ານສາມາດລົງຄະແນນສຽງໄດ້ ຢ່າງເປັນຄວາມລັບ. ເມື່ອທ່ານລົງຄະແນນສຽງແລ້ວ ທ່ານປ່ອນບັດລົງຄະແນນສຽງຂອງທ່ານໃສ່ໃນຫີບບັດລົງຄະແນນສຽງທີ່ປິດໄວ້. ຫີບບັດລົງຄະແນນສຽງດັ່ງກ່າວຈະບໍ່ຖືກເປີດຈົນກວ່າວ່າ ການລົງຄະແນນສຽງຈະສິ້ນສຸດລົງໃນເວລາ 6.00 ໂມງແລງ.

ຖ້າທ່ານຈະບໍ່ຢູ່ໃນນະຄອນຫຼວງ Canberra ໃນມື້ເລືອກຕັ້ງ, Elections ACT ຍັງມີສູນລົງຄະແນນສຽງເລືອກຕັ້ງລ່ວງໜ້າ ເປີດໃຫ້ບໍລິການຢູ່ໃກ້ສູນການຄ້າທີ່ສຳຄັນໃນນະຄອນຫຼວງ Canberra ເປັນເວລາ 3 ອາທິດກ່ອນການເລືອກຕັ້ງ. ຢູ່ສູນລົງຄະແນນສຽງເລືອກຕັ້ງລ່ວງໜ້າ ທ່ານສາມາດເລືອກລົງຄະແນນສຽງແບບອີເລັກໂທຣນິກ ຫຼື ໃຊ້ບັດລົງຄະແນນສຽງແບບເຈ້ຍກໍໄດ້. ການລົງຄະແນນສຽງຂອງທ່ານຍັງຄົງເປັນຄວາມລັບຄືເກົ່າ.

ການລົງຄະແນນສຽງທາງໄປສະນີກໍມີໃຫ້ບໍລິການ ສຳລັບຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຜູ້ທີ່ຈະບໍ່ຢູ່ໃນນະຄອນຫຼວງ Canberra ໃນມື້ເລືອກຕັ້ງ ຫຼື ໃນລະຫວ່າງໄລຍະການລົງຄະແນນສຽງເລືອກຕັ້ງລ່ວງໜ້າ 3 ອາທິດນັ້ນ. ການລົງຄະແນນສຽງທາງໄປສະນີຍັງມີໃຫ້ບໍລິການແກ່ ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງທີ່ອອກຈາກເຮືອນບໍ່ໄດ້ເນື່ອງຈາກການເຈັບປ່ວຍ ຫຼື ຄວາມອ່ອນເພຍ.

ການລົງປະຊາມະຕິສຳລັບສະພານິຕິບັນຍັດຂອງ ACT

ການລົງປະຊາມະຕິຈະຖືກຈັດຂຶ້ນເມື່ອ ສະພານິຕິບັນຍັດຜ່ານກົດໝາຍໃດໜຶ່ງ ທີ່ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ຜູ້ລົງຄະແນນສຽງສະແດງຄວາມຄິດເຫັນຂອງເຂົາເຈົ້າຕໍ່ກັບຄຳຖາມ ຫຼື ຂໍ້ສະເໜີສະເພາະໃດໜຶ່ງ.

ກ່ອນທີ່ຈະຈັດການລົງປະຊາມະຕິໃດໜຶ່ງ, ຂໍ້ມູນຈະຖືກເຜີຍແຜ່ໃຫ້ແກ່ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງເພື່ອອະທິບາຍຂໍ້ສະເໜີ ແລະ ຂໍ້ໂຕ້ແຍ່ງທີ່ເຫັນດີນຳ ແລະ ທີ່ຄັດຄ້ານ. ຈາກນັ້ນ ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຈະລົງຄະແນນສຽງຂອງເຂົາເຈົ້າໃນແບບດຽວກັນກັບ ສຳລັບການເລືອກຕັ້ງໃດໜຶ່ງ. ການລົງປະຊາມະຕິສາມາດຈັດຂຶ້ນພ້ອມກັນກັບການເລືອກຕັ້ງສຳລັບສະພານິຕິບັນຍັດ ຫຼື ຈັດຕ່າງຫາກກໍໄດ້.

ການແປງເຂດເລືອກຕັ້ງຄົນໃໝ່

ກ່ອນການເລືອກຕັ້ງສະພານິຕິບັນຍັດໃນແຕ່ລະຄັ້ງ, Elections ACT ຈະແປງເຂດເລືອກຕັ້ງຄົນໃໝ່ (ການຈັດແບ່ງເຂດຄົນໃໝ່) ໂດຍມີຈຸດປະສົງເພື່ອຮັບປະກັນວ່າ ແຕ່ລະເຂດເລືອກຕັ້ງຂອງ ACT ໄດ້ມີຕົວແທນໃນສະພານິຕິບັນຍັດໃນສັດສ່ວນທີ່ເໝາະສົມ ກັບປະຊາກອນທີ່ມີສິດເລືອກຕັ້ງຂອງເຂດເລືອກຕັ້ງເຫຼົ່ານັ້ນ ໂດຍໃຫ້ໃກ້ຄຽງທີ່ສຸດເທົ່າທີ່ຈະເປັນໄປໄດ້.

ການປຶກສາຫາລືກັບປະຊາຊົນແມ່ນສ່ວນສໍາຄັນຂອງຂັ້ນຕອນການແປງເຂດເລືອກຕັ້ງຄົນໃໝ່ ແລະ ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງມີໂອກາດຢ່າງຫຼວງຫຼາຍໃນການໃຫ້ຂໍ້ແນະນຳ ຫຼື ຄວາມຄິດເຫັນ.

ການໃຫ້ຄໍາແນະນຳກ່ຽວກັບການເລືອກຕັ້ງ ແລະ ການບໍລິການດ້ານຕ່າງໆ

Elections ACT ໃຫ້ຄໍາແນະນຳກ່ຽວກັບເລື່ອງການເລືອກຕັ້ງແກ່ ຜູ້ມາໃຊ້ບໍລິການຈາກຫຼາກຫຼາຍພາກສ່ວນ ລວມເຖິງສະພານິຕິບັນຍັດ, ຝັກການເມືອງ, ຜູ້ສະໝັກເລືອກຕັ້ງ, ການບໍລິການສາທາລະນະຂອງ ACT, ການຈັດຕັ້ງອື່ນ ແລະ ປະຊາຊົນທົ່ວໄປ.

Elections ACT ພ້ອມຊ່ວຍເຫຼືອໃນການດໍາເນີນການເລືອກຕັ້ງຢ່າງເສລີ ແລະ ຍຸຕິທໍາ ສໍາລັບໜ່ວຍງານ ແລະ ການຈັດຕັ້ງອື່ນໆ ໃນຮູບແບບການເກັບຄ່າບໍລິການ ໂດຍມີເງື່ອນໄຂວ່າຕ້ອງຕອບສະໜອງໄດ້ບາງເງື່ອນໄຂສະເພາະ. ເຖິງແນວໃດກໍຕາມ, Elections ACT ຈະບໍ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງໃນການເລືອກຕັ້ງໃດກໍຕາມທີ່:

- ອະນຸຍາດໃຫ້ລົງຄະແນນສຽງໂດຍຕົວແທນ;
- ລົງຄະແນນສຽງໂດຍການຍົກມື; ຫຼື
- ອາດຈະມີການໂຍະຍານເລື່ອງຄວາມລັບຂອງການລົງຄະແນນສຽງ.

Elections ACT ໃຫ້ການໂຄສະນາສຶກສາອິບຣິມແກ່ບັນດາໂຮງຮຽນ ແລະ ກຸ່ມຊຸມຊົນຕ່າງໆ ໂດຍສະເພາະທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການອະທິບາຍລະບົບການລົງຄະແນນສຽງເລືອກຕັ້ງ ທີ່ໃຊ້ສໍາລັບການເລືອກຕັ້ງສະພານິຕິບັນຍັດຂອງ ACT ເຊິ່ງຮູ້ຈັກກັນໃນຊື່: ລະບົບລົງຄະແນນສຽງ Hare-Clark.

ຕິດຕໍ່ພວກເຮົາ:

ທີ່ຢູ່: Ground floor, North Building, 180 London Cct, Canberra ACT

ທີ່ຢູ່ໄປສະນີ: PO Box 272, Civic Square ACT 2607

ໂທລະສັບ: 6205 0033 (ບໍລິການແປເອກະສານ ແລະ ແປປາກເປົ້າ 131 450)

ອີເມວ: elections@act.gov.au